
RG.0002.30.2017 

 

Protokół  Nr XXX/2017 

z sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem 

z dnia 28 grudnia 2017 roku 

odbytej w  siedzibie Urzędu Gminy w Radomyślu nad Sanem 

 

 

Sesja Rady Gminy Radomyśl nad Sanem rozpoczęła się o godz. 907, a zakończyła 

o godz. 1246. 

 

Ad.I. Godz. 907 

Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński, 

który powitał przybyłych radnych i gości zaproszonych. Następnie w oparciu o 

listę obecności stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w chwili otwarcia 

posiedzenia w sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólną liczbę 15. 

Listy obecności radnych oraz pozostałych osób obecnych na sesji stanowią 

załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Ad.II. Godz. 909 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński przedstawił proponowany 

porządek obrad sesji. 

W związku z brakiem uwag do porządku obrad Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie. 

W głosowaniu porządek obrad został przyjęty – 15 głosów „za” – jednogłośnie. 

 

Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

II. Przyjęcie porządku obrad. 

III. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 30.11.2017r. 

IV. Wystąpienie Wójta Gminy. 

V. Przyjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

1)  zmian w uchwale budżetowej na 2017r,  

2) zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2018 rok, 

    3) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2018 rok, 

    4) udzielenia pomocy finansowej Gminie Stalowa Wola na realizację 

zadania publicznego w 2018 roku, 

   5) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Stalowowolskiemu, 

   6) udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu, 

   7)  udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu, 



   8) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radomyśl nad 

Sanem, 

   9) uchwały budżetowej na 2018 rok. 

      VI.    Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych. 

 VII.  Zakończenie XXX sesji Rady Gminy. 

 

Ad. III. Godz. 916                      

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poinformował, że protokół  z 

sesji Rady Gminy z dnia 30.11.2017r. znajdował się zwyczajowo do wglądu w 

biurze obsługi Rady Gminy oraz został przesłane na adresy meilowe radnym, 

którzy wyrazili na to wolę. Protokół jest również dostępny na stronie internetowej 

www.radomysl.pl w BIP. W związku z tym Przewodniczący Rady Gminy 

zaproponował, aby przyjąć protokół  bez odczytywania. 

Propozycja została zaakceptowana przez zebranych radnych. 

Protokół sesji Rady Gminy z dnia 30.11.2017r. został przyjęty bez odczytywania 

w głosowaniu – 15 głosów „za” - jednogłośnie. 

 

Ad. IV. Godz. 913 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz  przedstawił informację z realizacji wniosku 

zgłoszonego na XXIX sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem odbytej w dniu 

30.11.2017 r.   

Wniosek radnego Jerzego Gorczycy: 

„Zwracamy się z prośbą o uporządkowanie numerów posesji w miejscowości 

Musików. Prośbę swą motywujemy tym, że w/w sprawa poruszona była na 

zebraniu wiejskim. Najpilniejsza sprawa numeracji posesji jest na nowym 

osiedlu. Wskazane byłoby uwzględnienie nazwy osiedla (ulic) według planu 

zagospodarowania.” 

 

Odpowiedź pisemna w załączeniu, którą otrzymali wszyscy radni.  

Wójt nadmienił, że temat można podjąć w 2018r. Rada Gminy musi przyjąć 

harmonogram, w których miejscowościach (osiedla, ulice) najpierw 

uporządkować numerację. Np. Rzeczyca Długa z Muskowiem, Wola Rzeczycka, 

Chwałowice. Jest to kosztowny proces, ponieważ koszt operatu geodezyjnego 

wynosi od 10 do 15 tys. zł dla jednej miejscowości. Ale trzeba się tą sprawą zająć.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że należy rozpocząć procedurę. Jest to 

konieczne i potrzebne. Tej sprawy nie da się uniknąć.  

 

Ad. V/1. Godz. 916 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2017r. 

przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono do przedłożonego projektu uchwały.  

http://www.radomysl.pl/


Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przedstawiony projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała XXX/216/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. V/2/3. Godz. 921 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok oraz 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2018r. zostały jednocześnie przedstawione przez Przewodniczącą 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Małgorzatę 

Krawiec. 

Propozycje Komisji dotyczące zmian w planach wydatków Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 

rok i Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018r. 

 

Komisja Oświaty i Spraw Społecznych: 
Komisja proponuje, aby w planie wydatków na realizację Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok w punkcie 9 

o treści: „Wracamy do korzeni, odświeżamy tradycje (wsparcie dla zespołów 

kulinarnych z terenu gminy” dopisać – „propagujących tradycje wśród młodzieży 

szkolnej”. 

Komisja proponuje także dopisanie w tym samym punkcie wyrażenia 

„dofinansowanie może wynosić nie więcej niż 500 zł. dla jednego zespołu.” 

 

Komisja Rewizyjna: 

Komisja proponuje, aby w planie wydatków na realizację Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok wycofać punkt 12 o treści: „Zajęcia 

profilaktyczne w szkołach realizowane przez Fundację Latarnik” i środki na ten cel 

przeznaczone – 1600 zł przesunąć do punktu 11 w brzmieniu: „Dofinasowanie do 

działalności Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych”. Ogółem na punkt 11 byłaby 

przeznaczona kwota 3600 zł. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa: 
Komisja proponuje, aby w  planie wydatków na realizację Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok wycofać punkt 12 o treści: „Zajęcia 

profilaktyczne w szkołach realizowane przez Fundację Latarnik” i środki na ten cel 

przeznaczone – 1600 zł przesunąć do punktu 5 o treści: „Dofinansowanie do 

programu turystyki rowerowej w roku bieżącym jako część programu realizowanego 

na 100 – lecie odzyskania niepodległości” – 5000 zł. z podziałem na cel – Turystyka 

rowerowa do Częstochowy – 2000 zł. i  organizację obchodów nieodległościowych  

- 4600 zł. 



Radny Dariusz Smolarek , że powiedział, iż w Chwałowicach jest duża grupa 

młodzieży korzystającej  z siłowni, którą można by dofinansować. Byłoby to 

zasadne, ponieważ to propaguje zdrowy tryb życia. Dlatego radny zaproponował, 

aby zlikwidować pkt. 7 Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2018 rok o treści: Gminny turniej juniorów, 

trampkarzy oraz młodzieży szkolnej w piłce nożnej – 2000 zł  i te środki  

przekazać na dofinansowanie siłowni. 

Radny Stanisław Rybak zapytał ile wniosków wpłynęło o dofinansowanie? 

P. Małgorzata Krawiec odpowiedziała, że ogółem wpłynęło 14, kilka zostało 

dorzuconych przez Komisję m.in. dotyczących zielonych szkół i doposażenie 

siłowni  na powietrzu w Witkowicach. Nadmieniła, że na terenie gminy znajduje 

się dużo boisk, orlików, które mogą być wykorzystywane przez młodzież, a nie 

są.  

Wójt Gminy Jan Pyrkosz poinformował, że przygotowywany jest rządowy 

program dofinansowania budowy siłowni. Można uzyskać do 70 % 

dofinasowania. Tylko trzeba przyjąć jakiś plan, w których miejscowościach na 

terenie gminy miałby one powstać, rozeznać gdzie są takie potrzeby. Należałoby 

tez zaplanować środki w budżecie gminy i funduszu sołeckim.  

Radny Jerzy Gorczyca poinformował, że odrzucony został wniosek o 

dofinansowanie wycieczki MDP z Rzeczycy Długiej. Tę młodzież należy 

promować i wspierać ponieważ coraz mniej dzieci jest chętnych do wstąpienia do 

straży. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Dariusza Smolarka i 

propozycje Komisji. 

Za wnioskiem  i propozycjami Komisji Oświaty i Spraw Społecznych i Komisji 

Rewizyjnej głosowało 6 radnych, 5 było przeciw, 5 wstrzymało się do głosu. 

Te wnioski zostały przyjęte. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Gminy w sprawie 

zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2018 rok po zmianach. 

Projekt został przyjęty w głosowaniu – 9 „za”, 3 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”. 

Uchwała XXX/217/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018r. po zmianach. 

Projekt został przyjęty w głosowaniu – 9 „za”, 3 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”. 

Uchwała XXX/218/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach. 

Po przerwie kontynuowano obrady sesji i realizowano kolejne punkty porządku 

obrad. 

 

 

 



Ad. V/4. Godz. 1049 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Stalowa Wola na realizację zadania publicznego w 2018 roku przedstawiła 

Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Wobec braku uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Gminy poddał go pod głosowanie. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto - 14 głosów „za” – jednogłośnie (nie ma 

radnego Bolesława Puki). 

Uchwała Nr XXX/219/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. V/5. Godz. 1051 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Stalowowolskiemu przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Wobec braku uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Gminy poddał go pod głosowanie. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto - 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXX/220/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. V/6/7. Godz. 1053 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu (dot. budowy chodnika w m. Chwałowice) oraz 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu (dot. budowy chodnika w m. Radomyśl nad Sanem) 

przedstawiła jednocześnie Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawione projekty uchwał. 

W związku brakiem uwag Przewodniczący poddał je pod głosowanie. 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu (dot. budowy chodnika w m. Chwałowice) został 

przyjęty – 15 głosów „za”. 

Uchwała Nr XXX/221/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu (dot. budowy chodnika w m. Radomyśl nad Sanem) został 

przyjęty – 15 głosów „za”. 

Uchwała Nr XXX/222/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. V/8. Godz. 1055 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Radomyśl nad Sanem przedstawiła Skarbnik Gminy Anna 

Szeliga. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 



Wobec braku uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Gminy poddał go pod głosowanie. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto - 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”. 

Uchwała Nr XXX/224/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. V/9. Godz. 1101 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie uchwały budżetowej na 2018 rok 

przedłożyła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 
Skarbnik poinformowała o pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Rzeszowie odnośnie przedłożonego projektu uchwały. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

 opiniując go pozytywnie. 

Wójt Gminy dopowiedział, że największą pozycję kosztów stanowi oświata. Co roku 

koszty na jej utrzymanie rosną. Natomiast subwencja na ten rok będzie niższa niż w 

ubiegłym. Jako organ prowadzący nie mamy na to wpływu. W oświacie będą 

preferowane oddziały mniejsze, wiejskie w szkołach.  

Wójt nadmienił, że dochody z podatków od osób fizycznych w poprzednim roku 

były niższe niż w 2016r. ze względu na stosowane ulgi. To wpływa na dochody 

samorządów, które nie były rekompensowane. Dlatego aby zrealizować 

zaplanowane zadania trzeba będzie zaciągnąć kredyt o bardzo niskim 

oprocentowaniu (5%). Projekt budżetu na br. nie jest projektem sztywnym, 

zamkniętym. Wielokrotnie w ciągu roku jest zmieniany przez Radę Gminy. Można 

dodać nowe zadania.  

Następnie Wójt wymienił najważniejsze zadania które będą wykonywane w br. 

Lista zadań stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radna Marzena Garbacz przypomniała, że kilka lat wstecz mieszkańcy Dąbrowy 

Rzeczyckiej wyrazili zgodę na sprzedaż kilkunastu działek. Duża kwota ze zbycia 

miała być przeznaczona na poprawę infrastruktury tego sołectwa. Jednak od lat w tej 

miejscowości nie realizuje się żadnych inwestycji. Podobnie jest w tym roku. Radna 

zapytała gdzie są te środki? Zaproponowała aby do projektu budżetu wpisać 

wykonanie drogi na nowym osiedlu w dąbrowie Rzeczyckiej. 

Radna Justyna Szwedo przypomniała, że tym roku w tej miejscowości została 

wykonana droga n długości 160 m. Tak więc nie można mówić że w tej miejscowości 

nic się nie robi. 

Wójt Gminy powiedział, że być może można było zrobić drogę na nowym osiedlu. 

Trzeba będzie wykonać dobrą podbudowę pod tą drogi, aby nie uległa szybkiemu 

zniszczeniu. Wójt poinformował, że będzie wykonywane oświetlenie uliczne na tym 

osiedlu. Będzie budowane boisko wielofunkcyjne w Woli rzeczyckiej, z którego 

będą korzystać dzieci z Dąbrowy. Budżet jest elastyczny i budowa drogi na osiedlu 

może zostać wprowadzona. Wszędzie są potrzeby drogowe.  

Sołtys sołectwa Chwałowice Adam Majewski powiedział, że w każdej miejscowości 

sprzedaje się działki i środki wpływają do budżetu gminy. Z samych tylko podatków 

do budżetu z Chwałowic wpływa blisko 200 tys. zł. Wszędzie są potrzeby i trzeba 



poczekać na swoją kolej. Drogę na osiedlu w Dąbrowie należy wykonać po 

zakończeniu budowy osiedla bo ciężki sprzęt wykorzystywany do budowy domów 

może zepsuć drogę. 

Radna Marzena Garbacz powiedziała, że domy sa już wybudowane i drogę można 

było wyremontować. 

Radny Bolesław Puka oznajmił, że kwota 100 tyś zł na budowę kanalizacji w Żabnie 

jest zbyt mała. Trzeba starać się o dotację. 

Wójt Gminy odpowiedział, że wniosek o dofinansowanie został już złożony w 

Urzędzie Marszałkowskim. Jego ocena długo trwa. Nie jest zależne od gminy. Jeśli 

zostanie pozytywnie rozpatrzony to realizacja zadania mogłaby się rozpocząć w tym 

roku i zakończyć w przyszłym. 

Wobec braku dalszych uwag do przedstawionego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Gminy poddał go pod głosowanie. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto – 13 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 

głos „wstrzymujący”. 

Uchwała Nr XXX/225/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI. Godz. 1200 

Kierownik USC Agata Wydra przedstawiła statystykę demograficzną na 

terenie gminy za ubiegły rok,  w tym liczbę mieszkańców, liczbę urodzeń i liczbę 

zgonów. Informacja w formie pisemnej znajduję się w załączeniu do niniejszego 

protokołu.  

Radna Justyna Szwedo poruszyła sprawę likwidacji linii MKS na terenie 

gminy. Nadmieniła, że na odcinku od Woli Rzeczyckiej do Stalowej Woli duża 

ilość mieszkańców korzystało z  usług operatora. Należałoby zastanowić się czy 

nie utrzymać linii na tym odcinku.  

Wójt gminy Jan Pyrkosz powiedział, że temat funkcjonowania MKS na 

terenie gminy był przedmiotem obrad dwóch stałych komisji Rady Gminy. 

Komisje wyraziły negatywną opinię odnośnie funkcjonowania MKS na terenie 

gminy, głównie ze względu na omałą liczbę osób z niej korzystających głównie 

na odcinku od Woli Rzeczyckiej do Chwałowic, mimo korzystnych cen biletów i 

ulg. Należy wziąć także pod uwagę kwestię sporej dopłaty, jaką uiszczała gmina 

do funkcjonowania linii. Wójt dodał, że od lutego linia zostanie wycofana.  Wójt 

nadmienił, że będą prowadzone rozmowy z PKS na temat komunikacji. Gmina 

będzie wspierać finansowo to przedsiębiorstwo, ale dużo mniejsza kwotą. Co do 

trasy i odcinków kursowania autobusów PKS będą prowadzone konsultacje. 

Radny Jerzy Gorczyca zwrócił się z zapytaniem czy gmina będzie się starać 

o pozyskanie dotacji na wymianę kotłów węglowych na gazowe w DL ze względu 

na ochronę środowiska. 

Wójt odpowiedział, że obecnie nie ma takiego programu z którego można 

by skorzystać, aby  pozyskać dofinasowanie. Na terenie gminy nie ma problemu 

z zanieczyszczonym powietrzem, ale aby to dokładnie sprawdzić należałoby 

poprzeć badaniami. 



Podczas  sesji zgłoszono następujący pisemny wniosek: 

Wniosek radnego Bolesława Puki: 

„Wykonać oświetlenie pomiędzy posesjami p. Danuta Wydra, a p. Maria Paluch 

na tzw. „Błoniu”. Jest to część Żabna, która nie ma oświetlenia ulicznego. 

Problemem jest brak słupa (instalacja elektryczna biegnie po ogródkach). Dlatego 

wnoszę o ustawienie słupa i wykonanie oświetlenia obok w/w posesji.” 
 

Ad. IX. Godz.1246 

Na tym zakończono obrady XXX sesji Rady Gminy. 

 

Protokołował: 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

 

Piotr Chodur 
 


